

Thursday August 25th 14:45-15:30

Special – 9,5mm Film 1922-2022 Pathé Baby

Compiled and presented
by Brigitte Paulowitz

E: In the autumn of 1922 in France, Charles Pathé released the first 9.5mm films, the first printed catalogue 16 pages of films professionally shot by Pathé during their already quite substantial history on the “big” subjects of religion, agriculture, natural history, comedies and many more.

Pathé produced magical sketches called fairy-tales in the early days of cinema, often involving trick photography, but circus acts were also popular subjects. Three of these early films, shortened for their release on 9.5mm, are included in today's programme, one even in colour.

Then in July 1923, the Pathé camera came on the market, potentially turning every household into a film studio. As an archive specialising in non-professional film and short format, we are concentrating this year on 9.5mm, and have put together a programme for you that covers as many aspects of 9.5mm as possible, professional but especially of course non-professional films, including a family film.

We hope you find the films as entertaining as we do.

D: Im Herbst 1922 brachte Charles Pathé die ersten 9.5mm Filme auf den Markt, gleichzeitig mit dem ersten gedruckten Katalog der Cinémathèque, 16 Seiten mit professionell von Pathé in der Vergangenheit gedrehten Filmen zu den «grossen» Themen wie Religion, Landwirtschaft, Naturgeschichte, Komödien und anderes.

Pathé produzierte in der Frühzeit des Kinos auch märchenhafte Sketche, sogenannte Ferien, oft mit Trick-aufnahme verbunden, aber auch Zirkusnummern waren beliebte Themen. Drei dieser frühen Filme, für die Ausgabe in 9.5mm gekürzt, sind in das heutige Programm aufgenommen worden, einer davon sogar in Farbe.

Im Juli 1923 kam auch die Pathé Kamera auf den Markt und damit wurde potentiell jeder Haushalt zum Filmstudio. Als Archiv, spezialisiert auf den nicht-professionellen Film und kurze Formen, haben wir das Jubiläumsjahr ganz ins Zeichen von 9.5mm gestellt, und für Sie ein Programm zusammengestellt, das möglichst viele Aspekte von 9.5mm abdeckt, professionelle aber vor allem natürlich auch nicht professionelle Filme, darunter auch einen Familienfilm.

Wir hoffen, Sie finden die Filme ebenso kurzweilig wie wir.

more ...

